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Nyomtatott és online sajtó  
 

 

Lázár János: a Szeged-Szabadka vasútvonal az összetartozás vasútvonala 
2023. november 28. – MTI, Hirado.hu, PannonRTV, Vajma.info, Magyarszors. 

Ma azt mondhatjuk, hogy mi, szerbek és magyarok összetartozunk, Szerbia és Magyarország 

összetartozik, ez az összetartozás vasútvonala és az összetartozás szimbóluma - hangsúlyozta 

Lázár János építési és közlekedési miniszter kedden Palicson annak alkalmából, hogy nyolc év 

után újraindult a vasúti személyközlekedés Szeged és Szabadka között. Lázár János az első, 

kora reggeli vonattal érkezett Szegedről Palicsra, ahol szerb hivatali kollégájával, valamint a 

Vajdasági Magyar Szövetség elnökével közösen tartott sajtótájékoztatót. Lázár János 

megköszönte Goran Vesic szerb közlekedési miniszternek és a szerb kormánynak és a szerb 

köztársasági elnöknek a vasútvonal helyreállításában nyújtott segítséget. "De nem csak 

jelképes helyreállításról van szó, nem csak szimbolikus dologról, hanem arról is, hogy ez 

valóban működni fog, hiszen öt pár vonat közlekedik Szeged és Szabadka között" - húzta alá. 

 

Washingtonban az erdélyi magyarok kisebbségi jogairól ad tájékoztatást az 

RMDSZ küldöttsége 
2023. november 28. – MTI, Székelyhon, Krónikaonline, Hirado.hu 

A magyar nemzeti kisebbségek ügyéről, valamint a romániai magyarság helyzetéről ad 

tájékoztatást Washingtonban több intézménynek és törvényhozási képviselőknek a Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) delegációja hétfőtől. A Kelemen Hunor pártelnök által 

vezetett küldöttség hétfő este helyi magyarokkal találkozott a New York-i központú Magyar 

Emberi Jogok Alapítvány és a washingtoni Kossuth Alapítvány szervezésében az amerikai 

fővárosban működő Kossuth Házban. Kelemen Hunor beszámolt arról: az amerikai 

döntéshozókat és döntés-előkészítőket tájékoztatták arról, hogy milyen kisebbségi jogi 

hiányosságokat tapasztalnak, részben az egyházi és közösségi vagyonok visszaszolgáltatása 

terén. A washingtoni hallgatóság előtt azt is mondta, Romániában újra és újra vannak politikai 

törekvések arra, hogy a már megszerzett kisebbségi jogokból visszavegyenek, ezért újra és újra 

meg kell erősíteni ezeket a jogokat. 

 

A kárpátaljai magyarok sorsáról tárgyalt Zelenszkij és Von der Leyen 
2023. november 28. – Magyar Nemzet, Mandiner 

Telefonon egyeztetett hétfő este Volodimir Zelenszkij ukrán elnök és Ursula von der Leyen, az 

Európai Bizottság elnöke – számolt be az ukrán elnöki hivatal. A közlemény szerint a 

megbeszélés témája Ukrajna uniós csatlakozáshoz szükséges reformok voltak. Zelenszkij arról 

biztosította Von der Leyent, országa továbbra teljesíti minden kötelezettségvállalását, beleértve 

a nemzeti kisebbségek jogait és a korrupcióellenes intézmények megerősítését. Az államfő 

hozzátette: egyes ajánlások teljesítésére még a december 14–15-i uniós csúcstalálkozó előtt sor 
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fog kerülni. A tagállamok ugyanis napirendre tűzhetik az első tárgyalások esetleges 

megkezdését Ukrajnával a posztszovjet ország csatlakozásáról. Zelenszkij egyúttal arról is 

tájékoztatta az Európai Bizottság elnökét, első olvasatban elfogadták a korrupció elleni 

küzdelem fokozását célzó törvényjavaslatot. 

 

A Sapientia újabb szakterületekre terjeszti ki együttműködését két 

magyarországi egyetemmel  
2023. november 28. – MTI, Krónika 

Újabb szakterületekre terjeszti ki együttműködését a Miskolci Egyetemmel és a Soproni 

Egyetemmel a Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem (EMTE), amely a napokban 

frissítette a két magyarországi intézménnyel a partnerségét – tudatta kedden az MTI-vel az 

erdélyi felsőoktatási intézmény. A Kolozsváron, Marosvásárhelyen, Csíkszeredában és 

Sepsiszentgyörgyön önálló karokat működtető magyar magánegyetem közölte, hogy hétfőn a 

Miskolci Egyetem, míg kedden a Soproni Egyetem vezetőivel frissítette az évek óta fennálló 

együttműködési megállapodást. Az erdélyi egyetem vezetői Kolozsváron fogadták a két 

magyarországi felsőoktatási intézmény képviselőit, akik a Bocskai-házban működő rektori 

hivatalba és a Kolozsvári Kar székhelyére is ellátogattak. A Sapientia EMTE közleményében 

arra emlékeztet, hogy az elmúlt években megszilárdult a Kárpát-medencei magyar 

felsőoktatási tér együttműködési rendszere, a magyarországi, erdélyi, felvidéki, délvidéki, 

kárpátaljai felsőoktatási intézmények ma már szoros kapcsolatot ápolnak egymással. 

 

Segíteni a közösségi trauma feldolgozását: a magyarországi és erdélyi 

egyházüldözésre emlékeztek Kolozsváron  
2023. november 28. – Krónika 

Az erdélyi történelmi egyházak és a vallásgyakorlás hatvanas évekbeli üldözését feltérképező, 

tudományos és pedagógiai programot mutatták be Kolozsváron hétfőn este. A ferences rendház 

refektóriumában 16 pannóból álló kiállítás is nyílt Egyházi ifjúsági közösségek a pártállami 

Magyarországon a hosszú hatvanas években (1958–1973) címmel. Az Erdélyi Ferences 

Rendtartomány, a magyarországi Nemzeti Emlékezet Bizottsága, Magyarország Kolozsvári 

Főkonzulátusa és az Erdélyi Múzeum-Egyesület által közösen szervezett program ismertetésén 

elhangzott, a történelem „emberi arcát” igyekszik reflektorfénybe hozni a program, amely 

naplókon, fotókon keresztül igyekszik bemutatni, emlékeztetni arra, miként lehetetlenítette el 

a lelkiismereti jogot a kommunista diktatúra.  

 

Honosítási karaván Szépvízen  
2023. november 28. – szekelyhon.ro 

Az Eurotrans Alapítvány az RMDSZ Csíki Területi Szervezetével együttműködve honosítási 

karavánt szervez Szépvíz községben. Az érdeklődők december 5-én (kedden), 12-én (kedden) 
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és 14-én (csütörtökön) 12 és 14 óra között a szépvízi polgármesteri hivatalban adhatják le a 

különböző eljárásokhoz szükséges irataikat (magyar állampolgárság igénylése, anyakönyvezés, 

anyasági támogatás, babakötvény igénylése). A dossziék összeállítása minden esetben 

díjmentes. További információk a 0371-347 827-es telefonszámon kérhetők.  

                     
Keresi az államfőjelöltjét a Szövetség 
2023. november 28. – Új Szó, ma7.sk  

Még nem tudni, kit indít a Szövetség az államfőválasztáson, Bárdos Gyula nem vállalta, hogy a 

párt jelöltje legyen. Nem zárható ki, hogy Forró Krisztián elnököt indítják. Gyimesi György 

pedig még a pártba sem lépett be. A vonatkozó határidők szerint legkésőbb 2024. április 13-án 

meg kell tartani az államfőválasztás első fordulóját. Bár a kampányra rendelkezésre álló időből 

már csak négy és fél hónap van hátra, még mindig nem tudni, a Szövetség kit indít az államfői 

tisztségért. Csupán az biztos, hogy a pártnak lesz jelöltje. A Szövetség elnöke, Forró lapunknak 

mindössze annyit mondott, a jelölt személyéről először a páron belül fognak egyeztetni. Az 

államfőválasztás a Szövetség számára inkább szimbolikus jelentőségű, hiszen nagyon 

valószínűtlen, hogy a jelöltjük bejutna a választás második fordulójába, ahová az első körben 

legnépszerűbb két induló jut tovább. Úgy tudjuk, a párt december 9-én esedékes 

kongresszusán jelenthetik be, kit indítanak. Háttérinformációk szerint esélyes, hogy pont a 

pártelnök, Forró lesz a jelöltjük. 

 

A padlással kezdi új évadát a Thália Színház 
2023. november 28. –  ma7.sk  

A kassai Thália Színház 2023/2024-es évadjának első bemutatója A padlás lesz, Presser Gábor, 

Sztevanovity Dusán és Horváth Péter félig mese – félig musicalje. A darab bemutatóját 2023. 

november 30-án tartják. A kassai Thália Színház 2023/24-ben az 54. évadát hirdeti meg, 

melynek a vezérgondolata: „Létezem, szédülök belé!” Az évad első darabja A padlás, a magyar 

színház utóbbi évtizedeinek egyik legnagyobb sikere. A vígszínházi ősbemutató után 35 évvel 

és 14 évvel az előző kassai bemutatót követően a Thália Színház Dudás Péter rendezésében egy 

teljesen eredeti fölfogású előadással várja a közönséget. A darabról sajtótájékoztató keretében 

adtak tájékoztatást. A Rádiós szerepét Hajdú Mihály, a kassai Állami Konzervatórium diákja 

játssza és énekli majd. Témüller a kassai deszkákon Témüller Rozália, a rossz idegállapotban 

lévő, rendmániás házmester lesz, akit Szabadi Emőke kelt majd életre.  

 

Marcinkó Adrián: Hiányzik az önkritika, továbbra is egymást akarjuk legyőzni 
2023. november 28. –  ma7.sk  

Merre tovább Szövetség? A parlamenti választást követően ismét nincs magyar képviseletünk 

a szlovák parlamentben. Megszűnt az etnikai alapú politizálás létjogosultsága a Felvidéken, 

vagy van jövője? Miben kell változnia a Szövetségnek, és milyen fajta politikát kell folytatni 

ahhoz, hogy a felvidéki magyar választókat egységesen lehessen képviselni a közeljövőben? 
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Marcinkó Adriánt, a Szövetség politikusát kérdeztük. „A Szövetség jövője jelenlegi formájában 

attól függ, hogy mennyire képes alkalmazkodni a jelenlegi politikai helyzethez és a választói 

célközönség elvárásaihoz. Nem tartom szerencsésnek a választási eredményeket történelmi 

sikerként kommunikálni, mivel nem volt az. Ezt a választók is tudják. Továbbá, újra 

bűnbakokat állítottunk elő, mint például a közvélemény-kutatókat, a liberális magyar sajtót és 

még lehetne sorolni. Tudatosítanunk kell azt, hogy ez a fajta "szembeszél" mindig is létezett, 

de a politikum feladata a cél eléréséhez megtalálni a megoldást ezen akadályok leküzdésére. 

Úgy vélem, az önkritika továbbra is hiányzik a párt szótárából, sajnos." - emelte ki Marcinkó. 

 

Egyhetes előadás-sorozattal nyílik meg az IS Táncszínház Pozsonyban 
2023. november 28. –  felvidek.ma  

Péntektől hat napon át tartó rendezvénysorozattal nyílik meg az Ifjú Szivek Táncszínház 

pozsonyi játszóhelye. Az épület az elmúlt 3 év során teljes felújításon esett át, a társulat idén 

szeptemberben vehette újra birtokba. Az ünnepi előadás-sorozatban a Barbaro magyar és 

szlovák nyelvű előadásaira, a Profesorka című színházi előadásra és a társulat 

vonósnégyesének Pressburger Akzent című koncertjére várják az érdeklődőket a táncszínház 

régi-új, pozsony-belvárosi otthonába. Az Ifjú Szivek Táncszínház pozsonyi székházának 

aggasztó iramban romló állapota évtizedek óta nehezítette a társulat hétköznapjait. A 2020 

márciusától 2023 szeptemberéig tartó teljes felújításnak köszönhetően mostantól korszerű 

körülmények között folytathatják a mindennapi munkát és saját színpadukon is funkcionális 

és teljes mértékben akadálymentesített környezetben fogadhatják pozsony-környéki 

közönségüket. 

 

Előnyben a fejlesztés az idei Őszi Szakmai Napokon Érsekújvárban 
2023. november 28. –  Új Szó  

Múlt pénteken a nulladik napon a Magyar Kodály Társaság szervezésében zajlottak az iskolai 

bemutató órák, és nagy volt az érdeklődés a szakmai előadás iránt. E héten a Szlovákiai Magyar 

Pedagógusok Szövetsége (SZMPSZ) Érsekújvári Területi Választmánya szervezésében, az 

Előnyben a fejlesztés programsorozat keretében rendkívül tartalmas hét vár a résztvevőkre. A 

vendéglátó iskola nevében Priskin Zoltán, a Czuczor Gergely Alapiskola igazgatója és Salgó 

Gabriella igazgatóhelyettes, az SZMPSZ Érsekújvári Területi Választmányának elnöke 

köszöntötte a vendégeket, majd Fekete Irén, az SZMPSZ elnöke szólt a résztvevőkhöz. Az 

ünnepélyes megnyitót Szolár Zsófia dalai tették teljessé. Jelen volt a megnyitón Helena 

Weszelovszká az Érsekújvári és Vágsellyei térségbeli regionális pedagógustámogató központ 

igazgatója, Hegedűs Orsolya, a Nyitrai Konstantin Filozófus Egyetem Közép-európai 

Tanulmányok Karának dékánhelyettese, Peternai Zsuzsanna a Pázmány Péter Gimnázium 

igazgatója, Markovics Tímea a ProEduca intézmény vezetője. 
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Horgos: A vasút ismét fellendülést hozhat 
2023. november 28. – Vajma.info 

Nyolc év után kedd reggel újra indult a Szeged és Szabadka között közlekedő vonat. Egyrészt 

ez zavartalanabb kapcsolattartást jelent a határ két oldalán élőknek, másrészt hosszabb távon 

gazdasági fellendülést hozhat, vélik a térségben élők. Az első szerelvény utasa volt Lázár János 

magyar közlekedési miniszter is, aki dr. Pásztor Bálint és munkatársai kíséretében Horgosra 

és Magyarkanizsára is ellátogatott. Lázár János megbeszéléseinek is központi témája volt, hogy 

milyen beruházásokat hozhat magával a vasút. Erről magyarkanizsai sajtótájékoztatóján is 

beszélt. - Horgoson megtekintettük az ipari parkot és megbeszéltük azokat a lehetőségeket, 

hogyan lehetne beruházásokat hozni az ipari parkba. Elsősorban egy vasúti konténer-

terminálról esett szó. A magyar és a szerb kormány együttműködése kell ahhoz, hogy ez 

megvalósulhasson. Volt már ilyen szándék, ezt most meg kell valósítani, fel kell pörgetni - 

mondta Lázár János hozzátéve, hogy találkozott a horgosi közösségi élet számos vezetőjével, 

majd Magyarkanizsán Fejsztámer Róbert polgármesterrel áttekintették a fejlesztési 

lehetőségeket. 

 

Lázár János Óbecsén zárta vajdasági körútját 
2023. november 28. – PannonRTV 

Óbecsén a Petőfi Sándor Magyar Kultúrkörben tartott délután lakossági fórumot a Vajdasági 

Magyar Szövetség. Az eseményen jelen volt Lázár János magyar építési és közlekedési 

miniszter is, aki a Tisza-parti városban zárta vajdasági körútját. Meglátogatta az Óbecse 

községhez tartozó, restitúció alatt álló, elhanyagolt állapotban lévő Bogdan Dunđerski-kastélyt, 

majd Óbecsére látogatott Lázár János magyar építési és közlekedési miniszter. A Petőfi Sándor 

Magyar Kultúrkör telt házzal várta őt és a Vajdasági Magyar Szövetség listavezetőit. Juhász 

Bálint szerint a Vajdasági Magyar Szövetség gazdaságfejlesztési programjában az óbecseiek 

kimagaslóan teljesítettek. Juhász Bálint, tartományi listavezető, VMSZ: „1410 nyertes pályázat 

15 millió eurónyi támogatás lehívását eredményezte, és 30 millió eurónyi beruházást sikerült 

megvalósítaniuk. Közel 180 vállalkozó közel ezer gazdaság, 88 új vállalkozás, házvásárlók, 

úgyhogy ilyen sikeresen szerepeltek a programban.” 

 

Az MNT kulturális stratégiájáról tartottak közvitát Törökkanizsán 
2023. november 28. – PannonRTV 

A 2024 és 2029 közötti időszakra vonatkozó Vajdasági Magyar Kulturális Stratégia tervezete 

felsorakoztatja az irányelveket, amelyek mentén az elkövetkező időszakban haladni terveznek. 

A közvita elsődleges célja, hogy az érintettek, vagyis a kulturális intézmények munkatársai, a 

civilszervezetek képviselői elmondhassák észrevételeiket, meglátásaikat. A törökkanizsai 

Branislav Nušić Népkönyvtár igazgatója, Romhányi Gabriella elégedett a tervezettel. „Szórvány 

településként nagyon sokat jelent a számunkra a kulturális stratégia kidolgozása. Igen 

terjedelmes dokumentumról van szó, amely által abban bízunk, hogy a könyvtár eddigi 

helyzetét még jobban javítja, még több sikert tudunk vele elérni, általa bővíteni a 

könyvállományt, az olvasók számát, rendezvényeinket népszerűsíteni.” 
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Oktatás, kultúra, nyelvhasználat - a magyar érdekképviselet eredményei 

Szenttamáson 
2023. november 28. – PannonRTV 

Szenttamásra látogattak hétfőn a Vajdasági Magyar Szövetség képviselői. A polgárok és a 

politikusok a helyi Zsebszínházban találkoztak. Szenttamás községben négy általános iskola 

van, közülük egyedül a Jovan Jovanović Zmaj Általános Iskolában van magyar nyelvű oktatás. 

Munjin Szokola Erika, igazgató: „Nekünk nagyon fontos, hogy a tartományban és a 

köztársaságban is legyen képviseletünk, mert nagy segítséget kaptunk tőlük. Gondolok a 

tartományi és a köztársasági pályázatokra, amit mi rendszeresen megpályázunk, és általában 

mindig kapunk valamit. Az idén például székeket kaptunk az előcsarnokba, létrákat, 

továbbképzéseket a tanároknak, tanfelszerelést az ünnepekre.” 

 

Kúlán jártak a VMSZ képviselői 
2023. november 28. – PannonRTV 

A Prosperitati Alapítványnál sikeresen pályázott személyekkel találkoztak a Vajdasági Magyar 

Szövetség képviselői Kúlán. Ezt követően lakossági fórumot is tartottak a településen. A kúlai 

Blaskó Imre 35 évvel ezelőtt építőipari vállalkozást indított, a cég időközben profilt váltott, így 

ma fiával, Árpáddal és egy magyarországi céggel közösen lapsztiroport gyártanak, később pedig 

a formatervezett sztiroporra terveznek átállni. Blaskó Imre, vállalkozó: „Passzív ház gyártására 

fogjuk használni az elemeket, és az itt termelt hulladék végeredményben adott egy ötletet, hogy 

pályázzunk a Prosperitatinál, hogy a könnyű betont tudjuk gyártani, azzal, hogy a sóder helyett 

sztiropor granulátumokat fogunk belerakni, és hogy könnyű betonszerkezetet kapunk belőle, 

amit utána felhasználunk majd a passzív házak tervezésénél.” 

 

Székelykevére is eljutottak a babacsomagok 
2023. november 28. – PannonRTV 

A Magyar Nemzeti Tanács közreműködésével kézbesített csomagokat a szülők a helyi Žarko 

Zrenjanin Általános Iskolában vehették át. A Magyar Nemzeti Tanács közreműködésével 

kézbesített csomagokat a szülők a helyi Žarko Zrenjanin Általános Iskolában vehették át. Szőke 

Mária, Székelykeve: „Ez szerintem egy nagyon szép támogatás, hogy megsegítenek egy ilyen 

csomaggal. Belenéztem, van itt egy kis pokróc, uzsonna. Jól jön. Nekünk négy gyerekünk van. 

A kislányunk 11 éves, az ikrek 10 évesek, és most itt a kisbaba.” Vámos Elizabetta, Székelykeve: 

„Jóleső érzés egyébként, elsősorban, meg hát sokat számít a babacsomag mellett is amilyen 

támogatásokat kapunk a nemzeti tanács által.” 
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https://pannonrtv.com/rovatok/valasztasok-2023/oktatas-kultura-nyelvhasznalat-magyar-erdekkepviselet-eredmenyei
https://pannonrtv.com/rovatok/valasztasok-2023/oktatas-kultura-nyelvhasznalat-magyar-erdekkepviselet-eredmenyei
https://pannonrtv.com/rovatok/valasztasok-2023/kulan-jartak-vmsz-kepviseloi
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/szekelykevere-eljutottak-babacsomagok
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Amerikai professzor tartott előadásokat a Rákóczi-főiskolán 
2023. november 28. – Kárpátalja.ma 

A II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán oktatott egy szemesztert Prof. Kurt A. 

Stahura, a Niagarai Egyetem Vendéglátás, Sport- és Turizmusmenedzsment Tanszékének 

professzora, a Niagarai Global-turizmus Kutatóintézet igazgatója, korábban a Las Vegas-i 

Nevada Egyetem UNLV-Singapore igazgatója. Stahura a tanév őszi szemeszterét töltötte az 

intézményben. A professzor diplomáját honosítva tartott előadásokat a Filológia, 

Földtudományi és Turizmus, Történelem- és Társadalomtudományi, Számvitel és Auditálás 

Tanszék, illetve a Kölcsey Szakkollégium hallgatóinak. A fősikola közleménye szerint a 

professzor mindemellett az angol nyelvtanfolyamon beszédkészségfejlesztés órákat is vezetett. 

 

Filmvetítés és közönségtalálkozó a Munkácsy Mihály Magyar Házban 
2023. november 28. – Karpat.in.ua 

A kárpátaljaiak minden év novemberének második felében megemlékeznek a helyi magyar és 

német közösséget ért tragédiáról, a sztálini terror áldozatairól. A Zsigmond Dezső által 

rendezett A Sátán fattya című nagyjátékfilm Nagy Zoltán Mihály azonos című trilógiájának első 

kötetén alapul. Az 1944. novemberi kárpátaljai történésekkel kezdődik, és a tizenhat esztendős 

Tóth Eszter sorsán keresztül láttatja a málenkij robot, valamint a szovjet megszállás 

borzalmait. Ugyan a filmet már 2018-ban egy kárpátaljai turné során több helyszínen is 

bemutatták, Magyarország Ungvári és Beregszászi külképviselete időszerűnek látta, hogy öt év 

elteltével ismét levetítsék azt. 

 

Újabb KultúrKaraván-program Kárpátalján, ezúttal Mező Misi volt a vendég 
2023. november 28. – Karpat.in.ua, KISZo.net, karpataljalap.net 

A Kárpátaljai KultúrKaraván szervezésében háromnapos turné keretében több helyszínen 

adott önálló estet vidékünkön Mező Misi, a Magna Cum Laude zenekar frontembere. A 

november 25–27. között Munkácson, Makkosjánosiban és Nagydobronyban megtartott telt 

házas előadásokon különleges zenei élményben részesültek az eseményen részt vevők, hiszen 

nemcsak a művész életét ismerhették meg mélyebben, de dalain keresztül a cigány, a latin, a 

keresztény és a popzene különleges világába is elkalauzolta a hallgatókat. 

 

Tóth Péter Lóránt újra előadásokat tartott Kárpátalján 
2023. november 28. – Karpat.in.ua, karpataljalap.net 

Ismét Kárpátaljára látogatott Tóth Péter Lóránt Radnóti-, Latinovits- és Pro Cultura Hungarica 

díjas kunszentmiklósi versvándor. Két év kihagyás után a KMKSZ Ungvári Középszintű 

Szervezetének közreműködésével, a Nemzeti Kulturális Alap támogatásával szerdán és 

csütörtökön az Ungvári járásban mesélt, verselt nemcsak a magyar, de a világirodalom 

legszebb, bár talán legrövidebb ideig tartó barátságáról. Toldi írójához elküldöm lelkemet – 

Képek Petőfi Sándor és Arany János barátságáról címmel 7 helyszínen hallhatott különleges 

irodalmi előadást a közönség. 
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https://karpatalja.ma/karpatalja/oktatas/amerikai-professzor-tartott-eloadasokat-a-rakoczi-foiskolan/
https://life.karpat.in.ua/?p=170673&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=170674&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=170605&lang=hu
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. november 28. – Kossuth Rádió 

 

Nyolc év után, kedd reggel újraindult a Szeged és Szabadka között közlekedő vonat. Egyrészt 

ez zavartalanabb kapcsolattartást jelent a határ két oldalán élőknek, másrészt hosszabb távon 

gazdasági fellendülést várnak a vasúti forgalom újraindításától a környéken élők. Az első 

szerelvény utasa volt a magyar közlekedési miniszter Lázár János és Pásztor Bálint, a VMSZ 

megbízott elnöke is. 

 

,,Ez hát a hon!” mottóval szervezett programsorozatot kárpátaljai diákoknak a Géniusz 

Jótékonysági Alapítvány együttműködve a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolával. 

A szervezők kimondott célja volt a szülőföldön maradás népszerűsítése. 

 

Az elmúlt héten helyezték örök nyugalomra az 1987. november 15-i brassói tüntetés egyik 

magyar résztvevőjét. Ő már nem vehette át azt az emlékoklevelet, amelyet a Brassó megyei 

RMDSZ vezetősége nyújtott át egy nem szokványos megemlékezésen, két egykori tüntetőnek. 

A megemlékezést a hagyományos, megyei Katalin bálon tartották meg. 

 

Alig egy évvel Igazfalva telepítése után a telepesek olvasókört hoztak létre. A Temes megyei, 

Felső-Bega menti faluból származó Király Zoltán hozzájutott az Olvasókör és jogutódja, a 

Polgári Kör üléseinek jegyzőkönyveihez, amelyeket a telepítés 130. és a református templom 

felszentelésének 120. évfordulója alkalmából könyv formájában jelentetett meg. A 

jegyzőkönyvekből a szervezetek mellett az akkori településre, lakói életére vonatkozó számos 

információ is kiolvasható. 

 

Hatalmas mennyiségű adományt gyűjtöttek össze az aradi Csiky Gergely Főgimnázium tanulói 

idén a romániai országos zöldség- és gyümölcsgyűjtési akcióban. Az adományokat minden 

iskola egy általa kiválasztott karitatív szervezetnek, gyerek- vagy idősotthonnak ajánlhatta fel. 

Az aradi magyar iskolaközpontban csaknem egy tonna zöldség- és gyümölcsadomány gyűlt 

össze! Ezt három helyszínre szállították el. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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360, elsősorban hátrányos helyzetű kisdiák tanulta meg az úszás alapjait a partiumi 

Érmihályfalván. A térség három iskolájának diákjai vettek részt az Európai Unió által 

finanszírozott programban, amelyet egy olyan esemény zárt, ahol a gyermekek bemutatták 

úszótudásukat szüleiknek, barátaiknak. 


